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  本刊中 包含
“皮肤性病学；皮肤遗传学”的 
相关文章 
本文作者相关文章 

· 张学军  

皮肤性病学发展现状与前景 

张学军

安徽医科大学皮肤病研究所 安徽医科大学第一附属医院皮肤科 教育部“重要遗传病基因资源利
用”重点实验室（省部共建），合肥 230032  
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摘要   摘要：近年来，皮肤性病学在皮肤遗传学、皮肤流行病学、皮肤免疫学、皮肤病原生物学、
皮肤病临床诊断、药物治疗、光疗法和性传播疾病等领域取得了显著进展，
但仍有相当一部分皮肤病和少数性病缺乏有效的治疗和控制手段，每位皮肤性病工作者必须面对挑战、
广泛开展基础和临床研究、加快新药研发并积极开拓新的治疗手段。 
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Current Situation and Future Prospect of Dermatovenereology

ZHANG Xue-jun

Institute of Dermatology & Department of Dermatology, the First Affiliated Hospital of Anhui Medical 
University, the Key Laboratory of Gene Resource Utilization for Genetic Diseases, Ministry of Education 
and Anhui Province, Hefei 230032, China 

Abstract  ABSTRACT:Dermatovenereology have developed rapidly in fields including genodermatology, dermatological 
epidemiology, skin immunology, infectious skin diseases, clinical diagnosis, drug treatment, light the- rapy, and sexually 
transmitted diseases in recent years. Meanwhile, many skin diseases and a few venereal di- seases still lack effective ways 
of treatment and control. More efforts should be made in both basic and clinical researches in the related fields.
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